
Zápis z 5. schůze výboru Spolku studentů historie FF UK
ve funkčním období 2018/19

Datum: 26. 2. 2019 od 18:00

Místo: Café Jericho

Zasedání je veřejné, vyhlášeno spolkovým emailem.

Přítomní členové výboru: Anna Fišerová, Boleslav Šmejkal, Štěpán Truhlařík, Cyril Mrázek

Hosté: Michal Cáp, Miroslav Vašík

Program schůze:

1. Úvod
2. Nejbližší akce v letním semestru
3. Studentská konference a sjezd studentských historických spolků
4. Různé
5. Závěr

1. Úvod

Schůze byla zahájena v 18:00.

Zasedání výboru zahájila předsedkyně Anna Fišerová návrhem programu schůze – program
schůze byl schválen (3/0/0).

Zároveň byl schválen zápis z minulého lednového výboru (3/0/0).

2. Nejbližší akce v letním semestru

Výbor postupuje podle Plánu akcí na výborovém disku. Nejbližší akcí bude studentská
přednáška Davida Smrčka na téma jeho bakalářské práce – pražských národnostních nepokojů
v roce 1897.

Dále probíhá příprava představení knihy Jan Lucemburský: otec slavného syna profesorky
Lenky Bobkové. Na akci spolek spolupracuje s Ústavem českých dějin (☹), my budeme
zajišťovat primárně propagaci akce.

Štěpán Truhlařík informoval, že další promítání filmového klubu se uskuteční 11. 3. Pouštět
se bude britský snímek ´71 o nepokojích v Severním Irsku. Úvodní slovo bude mít Vojtěch
Halama (doktorand na Ústavu světových dějin).

Cyril Mrázek informoval ostatní o průběhu přípravy přednáškového dne o středověkých
herezích. Spolu s Martou Harasimowicz a Tomášem Konečným obepisují vytipované
přednášející. Akce se uskuteční v dubnu. Plánuje se několik přednášek na cca 5 hodin.

Na květen výbor plánuje akci k Velké francouzské revoluci. Jako téma debaty jsme zvolili
odkaz revoluce 1789 v pozdějších francouzských dějinách. Hlavní organizaci si vezme na



starost Boleslav Šmejkal, který si sežene sidekicka, na kterého následně všechny povinnosti
přehodí.

Anna Fišerová napíše Anně Kolářové, jestli stále platí květnová akce k roku 1968.
Z Mnichova by přijeli Christiane Brenner a Martin Schulz Wessel a představili by tamní
projekt o sovětské invazi do Československa v roce 1968.

Anna Fišerová napíše Tomáši Konečnému a domluví se s ním ohledně plánovaného
představení knihy Nerealizovaná Praha od Kryštofa Drnka.

Michal Cáp dále přišel s návrhem, zda nechceme udělat spolkové představení knihy Katolické
političky od Jiřího Havelky. Za výbor cajk a kolega Cáp si tedy bere přípravu akce na starost.
Výhledově se uskuteční na konci března/v dubnu.

Výbor se dále dohodl, že narozeniny spolku budou poslední týden semestru, tj. třetí květnový
týden. Tentokrát chceme změnit prostředí a slavit mimo školu – Anna Fišerová napíše lidem
z Kampusu Hybernská, zda bychom mohli mít oslavu tam. Obstarání sudu piva a decentního
objemu vína si vezme na starost Štěpán Truhlařík. Z dnešní schůze omluvená tajemnice
spolku Anežka Lindaurová dostala na starost zajištění dortu – protože tu není a my ji
nechceme ochudit o pomoc s přípravami. Jako téma úvodní přednášky výbor vybral dějiny
gastronomie (Anna Fišerová by ideálně chtěla někoho s přednáškou na téma dějiny chlebíčku
<3). Výbor se dále dohodl, že letos už se nebudou tisknout pozvánky pro vyučující a roznášet
po sekretariátech, ale všechny pozveme hromadně mailem.

Výbor se dále dohodl na rozesílání newsletterů s nadcházejícími akcemi členstvu spolku,
protože ne každý je na Facebooku, nebo se pohybuje po fakultě. Rozesílání si bere na starost
Anna Fišerová.

3. Studentská konference a sjezd studentských historických spolků

Anna Fišerová seznámila ostatní s postupem příprav. Bude 7 příspěvků a dva key note
speakeři – Mgr. Martin Šorm (doktorand na Ústavu českých dějin) a dr. Jan Kolář (externí
vyučující na Ústavu hospodářských a sociálních dějin). Oba budou mít přednášku v pátek.
Páteční část konference bude na hlavní budově v místnosti č. 104, sobotní pak bude ve
Šporkově paláci.

Delegáti a delegátky z ostatních historických spolků mají čas se přihlásit do 1. 3., pak se bude
řešit jejich ubytování. V pátek bude večer raut a sobotní coffee breaky zajistí Boleslav
Šmejkal (Sociální bistro Střecha).

4. Různé

Cyril Mrázek informoval, co se dělo na posledním spolkovém kolegiu Studentské rady – nic
moc jako vždycky. Prosí nás o propagaci plesu FF + PedF, dále by už prý konečně měl být
ustaven studentský ombudsman.

Anna Fišerová už nechce organizovat seznamovací kurz – místo ní se toho ujme Anežka
Lindaurová a Štěpán Truhlařík. Anna Fišerová je zaškolí a dále zjistí, jestli chce Simona
Sobolevská i tento rok organizovat dopravu.



Výbor musí vytvořit nové spolkové brožury (pro Den otevřených dveří apod.). Ty současné
obsahují zastaralé informace – potřeba napsat nové texty, vysázet a nechat vytisknout.

Boleslav Šmejkal dále informoval o připravovaném spolkovém merchi. Na Majáles uděláme
plátěné tašky s Allenem Ginsbergem. „Východní“ bloky budou nakonec vyrobeny jinou
firmou kvůli lepší ceně. Výbor se zároveň dohodl, že zkusí na zkoušku udělat malou várku
spolkových triček – nápis Historie jako logo Supreme.

Anna Fišerová ostatní informovala, že jako každý rok přihlásila spolek na Majáles, budeme
tam tedy mít svůj stánek. Majáles se bude konat 1. 5. v HYBu. Vícespolkové bojovky 28. 3.
taktéž v HYBu se účastnit nechceme. #thanku,next

Anna Fišerová dále informovala o schůzce spolků s děkanem ohledně financování. Připravuje
se nový předpis, podle kterého by se každý rok rozdělovalo 100 tisíc fakultním spolkům na
jejich činnost. O rozdělení by rozhodovala ustanovená komise, spolky by žádaly
prostřednictvím připravených formulářů. Předpis se ale teprve bude projednávat na zasedání
akademického senátu FF.

Boleslav Šmejkal informoval, že Radio 201 pracuje na novém dílu podcastu na téma
romských dějin, který by měl vyjít do měsíce (těšíme se). Zároveň Radio 201 musí udělat
nějakou náborovou akci na nové redaktory a redaktorky.

5. Závěr

Schůze byla ukončena v 18:54. Děkujeme, přijďte zas.

Zapsala Anna Fišerová, předsedkyně


